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Jedan radni dan
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FOTO:  iz kompanijskoga fundusa i albuma obitelji Orct

Tko se još sjeća AXB sustava koji su počivali na AXE platformi za 
teleks komunikaciju? U Ericssonu Nikoli Tesli radi Zlatko Orct koji 
je upravo na tim sustavima počeo raditi 1986. kao informatičar 
tehničar nakon završetka tadašnjega MIOC-a, danas XV. gimnazije. 
„Nakon pet godina prebacio sam se na, tada suvremenu, AXE 
tehnologiju. Uz rad sam uspio diplomirati na Fakultetu prometnih 
znanosti 1994. godine, smjer PT-telekomunikacije, a magistrirao 
sam 2000. godine na Fakultetu organizacije i informatike u 
Varaždinu, smjer Programsko inženjerstvo, obranivši rad s 
temom ‘Oblikovanje inteligentnog agenta za reinženjering 
poslovnog procesa’. Danas radim kao softver inženjer s najvovijim 
tehnologijama poput tehnologije Blade Cluster”, kaže Zlatko o 
svom profesionalnom razvoju.

U tomu mu je bez sumnje pomoglo poticajno radno okruženje 
i, kako sam ističe „kolegijalnost te dobra suradnja na poslu, pa 
i izvan posla jer bez toga ne može biti napretka.” Nedavno je, 
međutim, na Zlatkovom radnom mjestu nastalo nesvakidašnje 
komešanje – stigla je TV ekipa, upalili se reflektori te uperili u 
Zlatka. Zašto? Najbolje da objasni on sam: „Kako sam od prve 
godine nakon rođenja izgubio sluh, išao sam u vrtić i osnovnu 
školu u SUVAG koja je bazirana na verbotonalnoj metodi slušanja 
i govora. Tako sam uspio razviti govor za normalnu komunikaciju 
te sluh preko slušnog aparata. Verbotonalna metoda nije novost, 
a ustanova SUVAG ju već dugo uspješno primjenjuje. Kao rezultat 
primjene te metode djeca uspješno prolaze kroz školovanje te se 
integriraju u društvo, a kada odrastu i zaposle se mogu postići 
i zavidne rezultate na svom poslu. U SUVAG-u su željeli filmom 
dokumentirati moj uspon na radnom mjestu i općenito u životu 
te pokazati prednosti verbotonalne metode u integriranju gluhih 
osoba u društvo. Tako je u našu kompaniju stigla snimateljska 
ekipa pa sam pred kamerama ispričao kakvo je moje iskustvo. 
Snimili su i druženje s kolegama na poslu. Film ima promotivno-
edukativni karakter, služit će za upoznavanje sa SUVAG-om 

i dijagnostičko-rehabilitacijskim programima dostupnim u 
Hrvatskoj te za upoznavanje javnosti s verbotonalnom metodom. 
Film će se distribuirati svim SUVAG centrima u svijetu (ima ih 
preko 80), a prikazat će se i na domaćoj televiziji. On nosi snažnu 
poruku o mogućnosti integriranja gluhe osobe u radno okruženje 
kao što je Ericsson Nikola Tesla pa me je veoma radovalo što sam 
dobio priliku u njemu sudjelovati.”

Zlatko tvrdi da njegovi poznanici i prijatelji često vole istaći: „Lako 
tebi, ti radiš u dobroj firmi.” Ono što i na temelju svog vlastitog 
primjera zaključuje je da kompanija uspješno balansira izmedju 
krutog stjecanja profita i socijalne osjetljivosti prema vlastitim 
zaposlenicima te široj zajednici, a o samom području rada kaže: 
„Suvremene komunikacijske mogućnosti su odlična stvar, a meni 
je drago što razvoj ide u pravcu sve efikasnijega podatkovnoga 
prometa, jer to više odgovara mojem području razumljivosti. Velika 
pogodnost u mom poslu je komunikacija elektroničkom poštom, 
a tu je i mogućnost da se informacije razmijene putem Power 
Point prezentacija te drugim oblicima podatkovne komunikacije. 
Tako mogu uvijek biti siguran u ono što je rečeno i zaključeno na 
raznim sastancima. Ipak preferiram izravne kontakte s ljudima jer 
je lijepo i korisno upoznati svoje suradnike. Upravo u toj opasnosti 
od otuđenja od drugih nalazim i najveći nedostatak suvremenih 
komunikacija. Potrebna je doza dosjetljivosti tako da čovjek shvati 
da tehnologija može i mora služiti samo njemu.”

U slobodno vrijeme, kada nije angažiran oko aktivnosti Kluba 
mladih Hrvatske verbotonalne udruge, Zlatko voli boraviti u 
prirodi u društvu svoje obitelji. Kao voditelj ovoga Kluba, pak, 
ističe: „Ponekad mi je bilo teško, no želio sam uspjeti u životu. U 
pronalaženju svojega mjesta u društviu treba pametno procijeniti 
svoje mogućnosti i odrediti svoje prioritete. Najvažniji je vedar 
duh jer čak i onda kada stvari ispadnu lošije ili drugačije no što 
smo očekivali ne smijemo posustati već to shvatiti kao poticaj da 
pokušamo ponovo, samo na drugi način.”

Zlatko Orct u fokusu televizijske kamere te u trenucima 
opuštanja sa suprugom Slađom i sinovima Antoniom i Matejom.
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